

Options for Canada's Vulnerable Workers

Friday, October 28, 2005 – Vulnerable workers are those whose participation in the labour market leaves their well-being at risk. They have a hard time finding a job that provides a decent income and/or working conditions that meet generally acceptable standards.

In ***Risk and Opportunity: Creating Options for Vulnerable Workers***, a recent presentation to CPRN staff, Ron Saunders, Director of CPRN's Work Network, reviews the findings of the Network's vulnerable workers research stream. He paints a picture of the experience of vulnerability and its underlying causes. Saunders emphasizes that vulnerability comprises "a complex of dimensions", from low pay and lack of benefits to lack of access to training and union representation.

Not surprisingly, this complex of dimensions demands a variety of policy responses. There is no silver bullet. Policies need to address income, rights, benefits, supports and assets, and the instruments employed need to spread the responsibility (and the risk) across a number of public and private actors.

To access or download a copy of his presentation [click here](#).

► **FRANÇAIS**

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
netnetwork e-net

u n s u b s c r i b e

Options stratégiques pour les travailleurs vulnérables au Canada

Vendredi, le 28 octobre 2005 – Les travailleurs vulnérables sont ceux dont la participation au marché du travail laisse leur bien-être en danger. Ils ont de la difficulté à trouver un emploi qui offre un salaire décent ou des conditions de travail qui respectent des normes généralement acceptées.

Dans une présentation, ***Risk and Opportunity: Creating Options for Vulnerable Workers***, qu'il a faite récemment devant le personnel des RCRPP, Ron Saunders, directeur du Réseau de la main-d'œuvre des RCRPP, a passé en revue les conclusions du volet de recherche du Réseau sur les travailleurs vulnérables. Il a brossé un tableau des circonstances qui entourent la vulnérabilité et de ses causes sous-jacentes. Saunders a insisté sur le fait que la vulnérabilité englobe une « multitude de dimensions », y compris une faible rémunération, une absence d'avantages sociaux et un manque d'accès à des programmes de formation professionnelle et à une représentation syndicale.

Il n'est donc pas étonnant que cet ensemble de dimensions nécessite une diversité d'interventions sur le plan des politiques. Il n'y a pas de solution unique. Les politiques correctives doivent être axées sur le revenu, les droits, les avantages sociaux, les mesures d'aide et les avoirs, tandis que les instruments utilisés doivent chercher à répartir les responsabilités (et les risques) entre plusieurs intervenants publics et privés.

Pour consulter ou télécharger un exemplaire de sa présentation, veuillez [cliquer ici](#).

► **ENGLISH**

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

d é s a b o n n e r

